
 

 

 
 
 
 
 
 

Skolebestyrelsesmøde 
 

TORSDAG DEN 22. JANUAR 2019 KL. 17.00-19.00 
 

Mødet kan evt. blive forlænget med 15 minutter. 
 

Konferencelokalet på Søndre Skole 
 
 
 
 

 
Deltagere: 
 
Helle Wolder Christiansen  Bjarne Nedergaard Stæhr 
Anne Mette Værum  Heidi Hejlesen 
Søren Binow   Lykke Hilfeldt 
Lilli Lindberg Larsen  Anders Harbo Overgaard 
Zara Bauer Pedersen  Niels Nygaard Jensen 
Mattias Temile  Ane Nørøxe 
Eline Kudahl Lyngsø   Torbjørn Fink Ebbesen   
Jan Stigaard    
   
     
 
 
Inviterede:  
 

Afbud: Heidi Hejlesen, Søren Binow, Eline Kudahl Lyngsø 
 
Dagordenen omfatter punkterne: 43 - 53 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
   
 



 

 

 
 
 
 
 

 
Dagsorden: 
 

43. Velkommen (Helle) 5 min. 
 

44. Godkendelse af referat (Helle) 5 min. 
Ref.: Referatet blev godkendt. 
 

45. Mariagerfjord Talentcenter og fodboldlinjen på MF10 (JST-TE) 15 min. 
Status på processen 
Ref.: Der blev orienteret om studietur til Esbjerg Kommunes talentskoler. En skole med 
eliteidrætsklasse og Esbjerg Kommunes Kulturskole, som har klasser med musik, 
billedkunst, ballet m.v. Deltagerne på turen var en sammensætning af politikere, kulturskole 
folk, ledelse og lærere fra Søndre Skole, samt deltagere fra HIK. Talentcenteret i 
Mariagerfjord Kommune på Hobro Søndre Skole og Mariagerfjord 10. klassecenter er 
endnu ikke vedtaget politisk, men er på næste byrådsmøde i januar 2019. 
 

46. Høringsvar vedr. specialområdet (JST) 10 min. 
Ref.: Jan præsenterede et forslag til høringssvar, som blev godkendt. 
 

47. Sundhedsindsats (Helle) 20 min. 
En orientering fra trivselsundersøgelsen med fokus på sundhed. 
Ref.: Trivselsundersøgelsen blev gennemgået. Elevrådet tager resultatet af elevernes 
søvnvaner op, da en stor del af elevgruppen sover under det anbefalede. Det blev foreslået 
at finde en foredragsholder til forældregruppen om søvns betydning for unge. 
 

48. Timefordelingsplan i forhold til styrket praksisfaglighed (JST) 15 min. 
JST gennemgår forslag for lektionsfordeling for skoleåret: 2019-20 og 2020-21. 
Ref.: Jan orienterede om det politiske oplæg om praksisfaglighed og gennemgik udsendte 
skema. 
 

49. Orientering (JST) 15 min. 
49.1 Regnskab og budget (Hvad er der sket siden sidste møde?) 
Ref.: Samlet overskud på 2.029.000 kr. På grund af, at der hvert år er usikkerhed om 
elevtallet til kommende skoleår på alle årgange undtagen 8., er det nødvendigt med en 
buffer i denne størrelsesorden. 
49.2 Personalenyt 
Ref.: En barsel starter i slutningen af april og en lærer har fået forlænget sin ansættelse for 
en periode. 
49.3 Ledelsessituation, konstituering.  
Ref.: Jan er konstitueret som skoleleder i Omars fravær. Jan og Torbjørn er ledelsen frem 
til Omar vender tilbage. Nogle opgaver af organisatorisk art er uddelt til lærere, f.eks. 
vikardækning og prøveplanlægningen. 
 
 



 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
49.4 Orienteringsaften på Bymarkskolen er den 4. marts og Valsgaard Skole d. 11. marts.  
Ref.: BEMÆRK: Dato for Bymarkskolen og Valsgaard skolen er byttet om. Bymarkskolen 
er den 4. marts og Valsgaardskolen er den 11. marts. Bestyrelsesmedlemmer deltager i 
orienteringsaftnerne. Kan Søren og Heidi den 11. marts og kan Anne Mette den 4. marts? 
 

50. Deltagelse til kulturarrangement på Arden Kulturhus (JST) 5 min. 
Arrangement den 29. januar kl. 13.00-16.00. Orientering: Skolebestyrelsen skal ikke 
deltage jf. invitationen som uddeles på mødet. 
Ref.: Orientering om kulturarrangementet 
 

51. Deltagelse i ansættelsessamtale, d. 28. januar (JST) 5 min. 
Ref.: Lilli, Jan, Torbjørn, Helle, Niels. 
 

52. Uddybning af landsundersøgelse om elevernes motivation, 20 min. 
Der har været en forældrehenvendelse omkring undersøgelse.  
Omar har været i kontakt (mail) med journalisten og hans svar fremlægges på mødet.  
Orientering om undersøgelse af om elever keder sig i undervisningen: 
Ref.: Det viser sig, at undersøgelsen dækker alle skoler uden at skelne mellem 
overbygningsskoler, 0.- 6. klasses skoler og skoler med alle årgange, så Søndre Skole og 
MF10 bliver sammenlignet med skoler, der også har mellemtrin. Dette giver et forkert 
billede, da elever på mellemtrinnet generelt keder sig mindre end elever, der har gået i 
skole i længere tid og er gået ind i teenageårene. Andre skoler med ren overbygning har 
også højere ”kedsomhed” end skoler med mellemtrin viser undersøgelsen, hvis man går i 
dybden med den. Vi har haft kontakt til den nævnte journalist og han er enig i den 
betragtning, at det giver et forkert billede. Se svaret fra ham: 

”I øvrigt lavede jeg også et udtræk, hvor det var tydeligt, at de ældste klasser keder sig 
mere end de yngste, som du også nævner”. Og ”Alle data er fra 4.-9. klasse”. 
citat: Kåre Kildall Rysgaard 
Journalist, DR Danmark 
 
Ref.: Resultater af de forskellige trivselsundersøgelser tages altid op i mellem ledelse og 
lærerteam. Ledelsen sidder hvert år med klassekontaktlærerne for de enkelte klasser og 
gennemgår trivselsrapporten og udvælger forskellige fokuspunkter for den enkelte klasse. 
Dette sker for evt. at ændre på praksis, som kan ændre på evt. problemstillinger. 

 
53. Eventuelt (Alle) 5 min. 

Ref.: Orientering om E-sport: Der er blevet udleveret en seddel, hvor forældrene med en 
underskrift kan give tilladelse til at eleverne kan spille CS:GO. 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
Næste møde er den 7. marts på Søndre Skole. Kl. 19.00-21.00 
 
Kommende møder:  
Økonomi, Reformer af folkeskolen og MF10, herunder betydning for timefordelingsplan og skolens 
særkende og egenart, Valgfagspræsentation for 2019-20. 


